
 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Geachte heer/mevrouw, 
 
 
Op 19 december 2019 publiceerde u het voorgenomen besluit vrijstellingen en ontheffingen 
hoogspanningsnet. De energietransitie zorgt voor een andere vraag van onze elektriciteitsnetten. De 
komende jaren komen er nog veel wind- en zonprojecten bij, ook op gebieden waar het 
elektriciteitsnet niet optimaal hiervoor is uitgelegd. Met de doelstellingen die wij in het 
Klimaatakkoord hebben afgesproken en de verdere uitdagingen die er komen om in 2050 bijna CO2-
neutraal te zijn als land, zal de opmars van hernieuwbare energieprojecten verder gaan. Het 
voorliggende besluit zorgt op de korte termijn voor een oplossing in sommige delen van het land. 
Essent heeft kennisgenomen van het voorgenomen besluit en maakt graag gebruik van de 
mogelijkheid om te reageren op dit voorstel.  
 

Impact voorstel op ontwikkeling nieuwe projecten 

Essent ziet dat uw voorgenomen besluit nodig is en is blij dat er met deze maatregel projecten 

gerealiseerd kunnen worden die bijdragen aan de verduurzaming van Nederland. Wij begrijpen de 

afweging die gemaakt is tussen netcongestie en de eventuele maatschappelijke gevolgen van het 

loslaten van de enkelvoudige storingsreserve. Echter zien wij wel graag een blijvende incentive en 

daarmee garantie vanuit de netbeheerder om storingen zo veel mogelijk te voorkomen. Onze vraag 

is hoe  deze AMvB hier aan bijdraagt?  

 

Het afschakelen van parken 

Essent ziet dat in de toekomst er aansluitingen soms afgeschakeld moeten worden omdat de 

spanningskwaliteit niet voldoende is, er netcongestie is of dat er sprake is van een calamiteit of 

werkzaamheden. Hoe wordt bepaald welke volgorde er wordt aangehouden in het afschakelen bij 

projecten voor hernieuwbare energie? Welke maatstaf wordt hiervoor gehanteerd? En hoe wordt er 

voorkomen dat de schade voor de projectontwikkelaar in deze situatie beperkt blijft en dat deze 

schade zo gelijk mogelijk verdeeld wordt? Tot slot hoe staat deze maatregel/maatstaf dan in 

verhouding tot het feit dat er geen vergoeding meer is bij afschakeling? 
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Samenvattend  
Essent wil dat iedereen mee moet kunnen doen met de energietransitie. Door het voorgestelde 

besluit zorgen we ervoor dat kleinere initiatieven zoals de boerderij die wil verduurzamen of de 

voetbalclub die met zonnepanelen de energierekening wil verlagen mee kunnen doen. Essent hoopt 

dan ook dat verdere maatregelen die de netcongestie problematiek oplossen spoedig volgen.  

 

Indien gewenst lichten wij onze reactie graag toe in een gesprek. 
 
 
Met vriendelijke groet,  
 
 
 
 
Ehssane Gounou 
Manager public affairs, regulatory & stakeholder management 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


